

**MOTION 9** ✓ *ais. H. m. j.*

**SUPPORTING THE CONSOLIDATED UNESCO REPORT ON THE STATUS OF THE ARTISTS**

The standard setting UNESCO Recommendation concerning the Status of the Artists dates back to 1980. It aims to strengthen policies and measures around the professional, social and economic status of artists, thus enabling them to work, create and organizing successful in an enabling environment. Today's increasing challenges and opportunities in a globalized and digitalized age are demanding an updated concrete and comprehensive survey.

We propose that ITI fully supports this attempt. The survey should be sent out to the centres and the centres should be urged to respond to UNESCO until 15 of January 2015. The survey should also be disseminated and recommended by the General secretariat and the national centres to other organisations and networks working in the sector.

Submitted by ACAR, the Swedish centre, the German centre, supported by the US centre and the Algerian centre

---

**MOTION 9**

**EN SOUTIEN A LA RECOMMANDATION DE L'UNESCO CONCERNANT LE STATUT DE L'ARTISTE**

Le cadre standard de la Recommandation de l'UNESCO concernant le statut de l'artiste date de 1980. Elle vise à renforcer les régulations et mesures encadrant le statut professionnel, social et économique de l'artiste, lui permettant de travailler, créer et de s'organiser avec succès dans un environnement favorable. Les opportunités et défis croissants de la période actuelle, dans un environnement globalisé et digitalisé, ont requis qu'une nouvelle étude spécifique, concrète et exhaustive, soit menée.

Nous proposons que l'ITI apporte son soutien total à ce processus. L'étude commandée par l'UNESCO devrait être envoyée à chaque Centre avec mention urgente de retourner l'étude renseignée auprès de l'UNESCO avant le janvier 2015. L'Etude devrait également être diffusée et recommandée par le Secrétariat Général et les Centres nationaux aux autres organisations et réseaux de leur secteur.

Motion soumise par ACAR, le Centre Suédois, le Centre Allemand, soutenue par le Centre des Etats-Unis et le centre Algérien.

THE E.C PROPOSES THAT THE GENERAL ASSEMBLY SHOULD APPROVE THIS MOTION.

LE CONSEIL EXECUTIF PROPOSE A L'ASSEMBLEE GENERALE D'APPROUVER CETTE MOTION.